
 1 

Consell de Barri La Teixonera  
 

Data: 16 de novembre de 2023 a les 19:00 hores. 
Lloc: Centre Cívic Teixonera – Carrer Arenys 75 

 
 
Assistents:  

-Taula: Lluís Rabell (Regidor d’Horta-Guinardó), Sergi Perea (Conseller Tècnic 
d’Horta-Guinardó), Sabrin Araibi (Consellera del Barri de la Teixonera), Elena 
Amat (Gerent d’Horta-Guinardó),  

 

Ordre del dia: 

1. Renovació de la Comissió de seguiment i la Vicepresidència del Conseller de 
Barri 

2. Informe d’obres i projectes 

3. Torn de Paraules 

 
Desenvolupament de la sessió. Temes tractats i recull 
d’acords. 
 
La consellera del barri, Sabrin Araibi, inicia la sessió i dona pas al Regidor per 
començar amb els punts de l’ordre del dia.  
 
1. Renovació de la Comissió de Seguiment i la Vicepresidència del Consell de 

Barri 
 

La Consellera del Barri fa l’explicació de la renovació de la comissió de seguiment, 
renovació que es fa cada quatre anys a l’inici de cada nou mandat. A la primera 
fase es fa una presentació del procés de renovació davant del Consell de Barri, on 
som actualment. A la fase dos, les persones que es vulgui presentar a la comissió 
de seguiment ho hauran de fer mitjançant la plataforma Decidim Barcelona fins a 3 
dies abans de la propera comissió de seguiment. Una vegada presentades totes 
les candidatures, en una tercera fase es fa una validació durant el primer trimestre 
del 2024 i es fa una preselecció, i a la fase quatre i última és on es farà la votació 
de les candidatures; la votació és sobre el conjunt de candidatures i l'aprovació es 
fa per majoria simple dels vots emesos.  

Exactament igual per la renovació de la vicepresidència del Consell de Barri. 
L'única cosa que canvia és a la fase quatre on la votació per cada candidatura i 
l’aprovació és per dues terceres parts sobre el total d’assistents.  
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2. Informe d’obres i projectes 
 

Pren la paraula el regidor per explicar les obres que es duran a terme durant 
aquest mandat en el barri de la Teixonera:  
 

- Local d’entitats La Bòbila: És un projecte que està pendent de la dotació 
econòmica. Té un pressupost de gairebé 6 milions d’euros. Es preveu una 
durada de les obres de 20 mesos, exactament 16 mesos per l’edifici i 4 per 
la urbanització, a més de 3 mesos per a la posada en marxa.  

- Escola Bressol Municipal Teixonera i Espai de Criança Familiar: Obra 
de finalització imminent. Les obres de l’Escola ja estan acabades i les de 
l’Espai de Criança les obres està previst que acabin al desembre 
d’enguany. La nova Escola Bressol Municipal té dues línies i set grups (107 
places en total).  

- Àmbit Matías Guiu: la gerent ens explica la situació actual; s’ha estat 
treballant molt pel que fa a l’adquisició dels terrenys. Les finques del carrer 
Fastenrath 91,93-97, 99 i 101-103 ja són de propietat municipal i la finca del 
carrer Sant Crispi 32 ja té fixat el just preu i s’està a l’espera de l’aprovació 
de la dotació econòmica per la seva expropiació. L’expedient de la plaça 
Matias Guiu està en mans de l’Àrea de Contenciós de l’Ajuntament.  

- Soterrament de línies elèctriques: Actualment, al carrer Samaniego 2-52 
l’obra ja està licitada i pendent d’inici. I els carrers Iriarte 6-12, Segur 4-86 i 
Santa Albina estan els projectes executius redactats i l’execució es preveu 
al 2024. Totes aquestes obres tenen un pressupost de 538.166 euros i el 
total de pals retirats és de 28.  

- Escales mecàniques Sant Dalmir i Santa Gemma: És una obra 
parcialment executada que ha tingut un pressupost de 170.000 euros. S’ha 
realitzat una primera intervenció consistent en la implantació del 
funcionament reversible i una renovació de la cadena de graons.  

- Canvi de sentit i semaforització del carrer Saturnino Calleja: El projecte 
té com a objectiu dotar d’una nova sortida al barri, ja que ara es concentra 
tota la sortida al carrer Arenys. L’actuació consisteix en la implantació de 
nous semàfors, reordenació de passos de vianants i la creació de nova 
calçada i vorera. L’inici d’obres es preveu el desembre del 2023 durant un 
mes amb un pressupost de 55.816 euros.  

- Pavimentació del carrer Santa Rosalia: S’ha tractat d’una renovació 
integral del paviment amb la substitució de capes d’aglomerat amb 
actuacions en rigola, embornals i tapes de serveis. Ha tingut un pressupost 
d’execució de 183.000 euros. L’obra s’ha realitzat entre el juliol del 2022 i el 
novembre d’enguany.  

- Reurbanització de la cruïlla entre el carrer Sant Dalmir i el carrer Santa 
Rosalia: El projecte executiu està en redacció i l’execució es preveu pel 
2024. El pressupost estimat per l’estudi topogràfic i la redacció del projecte 
és de 7.719 euros. Es proposa la reurbanització d’aquest tram de vial per tal 
de formar una plataforma única que inclogui també la recol·locació del pas 
de vianants.   

- Obres d’estabilització i millora del talús al carrer de la Mare de Déu 
dels Àngels 32-40: Obra finalitzada entre el gener i el juliol del 2023. La 
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falta de drenatge i de definició arquitectònica provocava esllavissades, falta 
de continuïtat de vorera i alçada insuficient del mur El pressupost 
d’execució ha estat de 470.570 euros. 

- Canvi de nom del barri, de Teixonera a Taxonera: És una reivindicació 
veïnal expressada als diversos òrgans de participació del Districte per 
recuperar el nom original, que té el suport unànime de les principals entitats 
del barri i que és la utilitzada de forma majoritària pel veïnat. Durant l’any 
2024 es contractarà l’elaboració d’un informe que justifiqui aquest canvi de 
nom davant l’IEC.  

- Pacte per la Ronda de Dalt: Aquest mandat es realitzarà la fase 2, el tram 
que va des de l’IES Vall d’Hebron fins a l’Avinguda Vallcarca. Entre el 
segon trimestre del 2024 i el 2n trimestre del 2027, amb un pressupost de 
40 milions d’euros. Pel que fa a les fases 3 i 4, l’objectiu és trobar una 
solució arquitectònica viable i de consens.  

- MPGM per a la reordenació de l’entorn de La Llosa: Feia 12 anys que 
s’havia de fer el plantejament de l’entorn. En aquest entorn es portaran a 
terme dos projectes.  
• Construcció de l’edifici de consultes externes de l’Hospital de la Vall 

d’Hebron. És una inversió de 87,5 milions d’euros i la previsió és que el 
projecte finalitzi l’any 2026. És un projecte que s’anirà compartint amb 
el veïnat. Edifici de 10 plantes que permetrà alliberar 250 consultes 
externes, 100 gabinets d’exploració i 100 places d’hospital de dia.  

• Construcció de l'edifici de l'Agència de Salut Pública. El projecte està 
en redacció amb una inversió estimada 26 milions d’euros. El complex 
reunirà les dependències que ara estan disperses en diversos edificis. 
A mesura que es vagi portant a terme el projecte també s'anirà 
compartint de forma pública.   

- Mercat de la Taxonera-Vall d’Hebron: Projecte d’urbanització dels entorns 
del mercat, s’ha aconseguit una inversió de 2,5 milions d’euros per millorar 
els entorns. Les obres ja estan iniciades i es preveu durada fins al maig del 
2024. S’amplia l’accés a la Plaça del Mercat aprofitant l’espai entre la nova 
rampa d’accés al pàrquing i el mur existent al passeig de la Vall d’Hebron.  

- Actuacions de millora al Parc de Bombers de la Vall d’Hebron: S’està 
construint la nova torre del parc de bombers, amb 12 plantes, tres d’elles 
subterrànies. Es tracta d’una inversió d’1,5 milions d’euros. Serà un 
equipament de ciutat..  

- Rehabilitació i transformacions de l’IES Vall d’Hebron: Les obres ja 
estan en curs i la finalització es preveu que sigui a desembre del 2023. El 
pressupost de l’obra és de 4,46 milions d’euros. Preveu la rehabilitació de 
façanes, cobertes i fusteries. El centre viurà un procés de transformació i 
especialització en l’àmbit sanitari des de la formació professional.  

- Estat de manteniment de la instal·lació esportiva CEM Teixonera-Vall 
d’Hebron: Les instal·lacions es troben en molt mal estat i ja s’ha fet un 
requeriment a l’empresa que gestiona aquest equipament.  

- Retirada de parquímetres: Durant els mesos de juny- juliol, BSM ha iniciat 
una retirada dels parquímetres amb molt baix nivell d’ús (màxim 5-6 tiquets 
diaris entre residents i no residents). En el cas de la zona d’estacionament 
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29, d’un total de 47 parquímetres se n’han retirat 21. BSM està disposat a 
re col·locar-ne algun.  

 
3. Torn de paraules 
 

En primer lloc, el Regidor convida a intervenir a les persones que han formulat 
preguntes per escrit. Algunes qüestions es responen durant la sessió; la resta de 
temes es consultaran i es farà arribar la resposta al ciutadà/na (si es requereix 
resposta) o bé es prendrà nota de l’aportació realitzada . 

 
Intervenció  Resposta  
Maria José, Associació de Veïns i 
Veïnes de la Teixonera  
• Demanen que es tingui en compte 

la geografia del barri pel tema dels 
parquímetres.  

• Demanen una sèrie de millores per 
l’Escola Bressol: mesures de 
protecció dels nens pel que fa a la 
pacificació de la zona, 
senyalitzacions, tanques, podar els 
arbres. Estudiar la seguretat de 
l’escola amb un Pla Contra 
Incendis.  

• Neteja al barri s‘ha notat una 
millora, exceptuant a la sortida del 
metro a la plaça Matias Guiu, 
demanen que es faci diàriament i 
amb mànega. 

• Previsió de poda dels arbres de la 
Casa Teixonera.   

• Instal·lació d’un TAM a la Casa 
Taxonera.  

Regidor:  
• Parlaran amb BSM per la 

recol·locació d’alguns 
parquímetres. 

• Per la pròxima Taula Tècnica de 
Mobilitat ja han demanat les 
millores per l’Escola Bressol.  

• S’ha incorporat el full de ruta de la 
neteja de l’escala del costat del 
metro. Comunicaran que s’hi 
afegeixi la Plaça. 
 
La resta de qüestions es 
consultaran. 

Lluís, Associació de Veïns  i Veïnes de 
la Teixonera 
• Demana que s’afanyin amb el 

cobriment de la Ronda de Dalt.  
• Al Barri s’hauria de desplegar un 

programa educatiu amb Agents 
Cívics per conscienciar a la 
ciutadania per millorar el civisme, la 
seguretat del barri.  

• Escales mecàniques reversibles.  
 

Regidor:  
• Mentre es faci el cobriment de la 

fase 2 durant aquest mandat 
s’anirà parlant i decidint sobre les 
altres dues fases.  

• Hi ha hagut un increment de GUB 
i Mossos d’Esquadra al Districte, 
intentem avançar a poc a poc.  

Gerent:  
• La qualificació de Matias Guiu 

s’hauran de mirar, recuperar i 
endreçar. Tot això es parlarà amb 
els veïns i veïnes.  

 
Andreu Bernades, Associació de 
Festes de la Teixonera 
• Planteja la necessitat d’unes 

escales mecàniques a Can Besora, 
per l’Escola Bressol.  

Regidor:  
• És difícil canviar els noms dels 

carrers, a les reunions de 
nomenclàtors s’ha de parlar i 
sol·licitar.  
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• Canvi de nom dels carrers: demana  
quin és el procediment. 

• Cavalcada de Reis de la Teixonera: 
demana increment de la subvenció 
anual i/o inclusió en la licitació de la 
Cavalcada de Districte.  

Conseller:  
• Miraran el tema de les 

subvencions de les cavalcades.  
• S’explica el funcionament del 

Nomenclàtor. 
Gerent: 
• Han fet un estudi en el Districte 

per mirar les escales mecàniques i 
no mecàniques i poder fer una 
planificació per millorar-les.  

Carlos Rincón, veí  
• Com tenen previst involucrar a les 

associacions i entitats del barri en 
el seguiment del projecte de La 
Bòbila?  

• Volen reunir-se amb qui 
correspongui perquè els informin de 
com està el projecte arquitectònic i 
suggerir canvis necessaris.  

Conseller:  
• A les reunions ja s’ha explicat els 

projectes executius que ja estan 
tancats. Comenta que no hi ha 
cap problema en reunir-se i parlar.  

Rafael, veí 
• Exposa una problemàtica ja 

coneguda amb uns pollancres que 
poden caure a les cases i amb 
l’aigua que s’acumula quan plou als 
entorns del seu edifici.  

• .  

Conseller:  
• Es farà la neteja dels arbres. I 

tornaran a mirar per fer els murs.  
• Es demanarà una altra vegada 

una valoració urgent amb Parcs i 
Jardins.   

Norbert, veí 
• L’autobús de l’empresa Tossal, 

M19, ha canviat la seva ruta, no 
recullen els passatgers i provoca 
contaminació acústica.  

• Contenidors que han estat canviats 
de lloc a carrer Coll.  

Conseller:  
• Es van treure els contenidors 

d’aquell entorn perquè la gent de 
les terrasses dels bars no podia 
menjar.  

 

Miguel Mena, veí  
• Espai intern de l’Escola Bressol, no 

està acabada i com no és visible 
per ningú no es farà.  L’espai 
d’emergència que s’ha construït de 
camí al Centre Cívic, s’ha tirat terra 
en el desnivell que dona a tres 
terrasses de cases i aquesta terra 
s’ha de retirar sobretot per a quan 
plogui. S’ha de fer un 
desbrossament general de tota 
l’obra. Què es farà amb aquest 
espai? 

• Entorns del Mercat Vall d’Hebron – 
Teixonera, al carrer Saturnino 
Calleja: a la part del darrere no hi 
ha previst cap intervenció i s’hauria 
d’arreglar perquè dona molt mala 
imatge i pot causar diversos 
problemes.  
 

Regidor:  
• Encara no està recepcionada 

l’obra, per tant, som a temps de 
poder arreglar les coses.   
 
 
 
 
 

Conseller: 
• Es miraran amb detall totes les 

peticions i li contestaran per email 
per veure les fotografies.  
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Es dona per finalitzada la sessió del Consell de Barri a les 21:10 hores. 
El contingut de la sessió es pot visualitzar sencer a través de l’enllaç:    
https://www.youtube.com/watch?v=bkrbBbuz3Zg  
 

Michel, veí, en  representació de les 
famílies usuàries de les instal.lacions 
esportives Teixonera-Vall d’Hebron: 
• Denuncia el lamentable l’estat de 

les instal·lacions i demana 
solucions i compromisos al 
respecte. 

Regidor:  
• La responsabilitat de l’Ajuntament 

és total perquè són ells el que van 
davant de la ciutadania. Estan en 
la fase d’exigir a la concessió de 
les obligacions que han de fer.  

Gerent:  
• S’està treballant per a revisar i 

exigir les obligacions de l’entitat 
gestora. 

Toni Oliva, veí  
• Contenidors saturats al carrer Sant 

Dalmir.  
• Carrer Santa Rosalia, s’ha acabat 

d’arreglar la pavimentació, però el 
pas de vianants continua igual.  

• Sol·licita el canvi de nomenclàtor 
(nom del barri). 
  

Conseller:   
• Per raons veïnals es van treure i 

canviar els contenidors.  
• La pavimentació dels carrers és 

cara encara que sembli senzilla, 
per aquest motiu es va dividir en 
dues parts.  

Vanessa Soto, veïna  
• Falta de neteja al barri, només està 

net quan hi ha consell de barri.  
• Sol·licita el canvi de nomenclàtor 

(nom del barri). 
• Escales mecàniques reversibles: a 

la part de dalt triguen una mica.  

Conseller:  
• Es pot posar el nom a un lloc quan 

pertany a l’Ajuntament, ara mateix 
estan en tràmits de poder-ho 
realitzar.  

Isabel, veïna  
• Agraïts per la implicació de 

Teixonera 1 i 2.  
• Revisar les places de motos.  

Es prén nota. 

Ana, veïna del carrer Santa Gemma 
• Carrer dels Cortada: mai ha estat 

pavimentat en alguns trams.  
• El canal del gas puja per la paret 

per fora. El tub s’està rovellant i pot 
ser un perill.  

Regidor:  
• Miraran amb urgència el tema del 

tub de gas.  

Veïna 
• Si els bancs que es van treure per 

fer l’Escola Bressol es tornaran a 
instal·lar.  

 
 

Es prén nota i es mirarà. 

Víctor, veí 
• Replantejar l’ús de l’espai dels 

carrers del barri.  
• Volen saber on es poden fer 

aquestes propostes per millorar el 
barri.  

Regidor:  
• Li agafen el contacte per poder 

parlar amb ell directament.  

https://www.youtube.com/watch?v=bkrbBbuz3Zg

